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Domovi zdravlja napravili plan za naredni period 

Predstavnici Ministarstva zdravlja sa direktorima svih 158 domova zdravlja u Srbiji analiziraju njihov rad. 

Napravljen je plan za naredni period, a bilo je reči i o vakcinaciji zaposlenih u domovima zdravlja, koja je 

nedavno započela. 

Postepeno se smanjuje pritisak na kovid sistem. To poslednjih dana uočavaju i zaposleni u kovid 

ambulantama širom Srbije. Nešto bolji podaci, ne znače da smemo da se opuštamo, poručuju lekari. 

Docent dr Aleksandar Stefovski, državni sekretar Ministarstva zdravlja kaže da je noć bila relativno 

mirna, sa 30 pregleda.  

"Tokom jučerašnjeg dana je bilo 3.600 pregleda, 1.600 je bilo prvih pregleda. U odnosu na pre dve 

nedelje taj broj se smanjio, ali je poslednjih dana kontinuiran, što znači da se građani pridržavaju mera,  

ali ne i da treba da se opustimo", objašnjava Stefovski. 

Direktor Doma zdravlja "Niš" doktor Milorad Jerkan ističe da su pre desetak dana imali čak 2.100 

pacijenata, a sa jučerašnjim danom, imali su 778 pacijenata. 

"Od početka 2021. godine, zapažamo blagi pad kovid ambulanti Doma zdravlja u Šapcu. To je cifra preko 

300. U odnosu na decembar kada je bio drastičan broj pregleda , svakodnevno smo imali preko 400, a 

nekad i 500", kaže dr. Jasmina Stanković. 

Doktor Boban Trifunović iz Doma zdravlja "Golubac" kaže da sada imaju oko 30 pregleda u kovid 

ambulanti, od toga 10 bude testirano, pozitivno do tri pacijenta. 



 
 

"Bila je znatno lošija situacija u decembru kada smo imali oko 100 pregleda u toku dana , kada je bilo 

testirano 30-40 i pozitivno 20 pacijenata", objašnjava Trifunović. 

U borbu za zdravlje, zaposleni u domovima zdravlja kreću dodatno naoružani - počela je vakcinacija. 

Svi zdravstveni radici koji iskažu interesovanje da se vakcinišu, biće u narednom periodu vakcinisani.  

Neki domovi zdravlja su već obavili vakcinaciju: Niš, Bor, Gradski zavod za Hitnu medicinsku pomoć, 

Hitna pomoć u Nišu i prema određenom rasporedu u kontinuitetu se nastavlja dalje. 

Doktor Jerkan objašnjava da su uspeli da vakcinišu Klinički Centar, sve ljude iz crvene zone oko 550-600. 

Očekuju da će vakinisaniati još oko 300 osoba koji su zainteresovani,a ne nalaze se u crvenoj zoni. 

I u narednom periodu domovi zdravlja, primaće i kovid i nekovid pacijente! Kovid ambulante se neće 

zatvarati. 

 

 

Vakcinacija i godine starosti – ko može da primi "Fajzerovu", a ko vakcinu "Sputnjik" 

Osim o karakteristikama različitih vakcina, ovih dana se spominje i da nisu sve namenjene istim 

starosnim grupama. Ekipa RTS-a potražila je objašnjenje stručnjaka. "Fajzerovu" vakcinu tako ne mogu 

da prime mlađi od 16 godina, a "Sputnjik" mlađi od 18. Prvi kontingent vakcine "Sputnjik" koji je stigao u 

Srbiju bio je, prema informacijama proizvođača, namenjen osobama koje imaju manje od 60 godina, a 

očekuje se da će sledeći biti namenjen i starijima. 



 
 

Nova bolest i nova vakcina, a kod svake nove vakcine proizvođači se trude da prvo pokažu koliko je 

bezbedna i efikasna za odrasle. 

Pavle Zelić iz Agencije za lekove i medicinska sredstva navodi da specifičnosti kliničkih ispitivanja i visoke 

etičke norme, odnosno zahtevi koji se postavljaju kada se sprovode istraživanja, definišu posebne uslove 

kada su u pitanju deca, trudnice i druge osetljive grupe stanovništva. 

"Naravno da će se obaviti određena ispitivanja perspektivno i na ovim kategorijama, ali trenutno 

dokumentacija koju dostavljaju proizvođači kako Fajzerove, odnosno Sputnjikove vakcine, nije pokazala 

da su one ispitane na ovim kategorijama, pa samim tim ne mogu biti ni korišćene u našoj zemlji", kaže 

Zelić. 

"Fajzerovu" vakcinu tako ne mogu da prime mlađi od 16 godina, a "Sputnjik" mlađi od 18. 

Vakcina za decu mora da se posebno dizajnira 

Virusolog Nada Kuljić Kapulica ističe da za decu vakcina mora ipak da se posebno dizajnira, kao što je 

vakcina za grip koju deca mogu da dobijaju. 

"Međutim, tu se preporučuje da doza vakcine bude manja i to duplo manja, ili kod gripa postoji varijanta 

da deca dobijaju subjunit vakcinu - samo se uzme onaj jedan deo virusa na koji se stvaraju antitela, 

praktično prečišćenija vakcina", objašnjava Kuljić Kapulica. 

Sa druge strane, kod starije populacije imuni sistem je slabiji, sporije reaguje. 

"Kod starijih mora nasuprot ove vakcine kod dece da se pojača antigen virusa da bi vakcina bila 

delotvorna. To imamo sa četvorovalentnom vakcinom kod gripa umesto trovalentne, ili što se često radi 

kod starijih osoba, da se dodaju različiti dodaci u vakcini koji pojačavaju imuni odgovor, što je 

neophodno kod starijih osoba", navodi Kuljić Kapulica. 

"Očekuje se da sledeći kontigent Sputnjika bude i za starije" 

Prvi kontingent vakcine "Sputnjik" od 2.400 doza, koji je stigao u Srbiju i odobren je 31. decembra, bio je, 

prema informacijama proizvođača, namenjen osobama koje imaju manje od 60 godina. 

Zelić očekuje da će se sledeći kontigent vakcina primenjivati i na starijim pacijentima. 

"Naravno, Agencija za lekove će blagovremeno obaveštavati javnost, a ono što očekujemo prilikom 

registracije jeste da ova vakcina bude odobrena za sve kategorije 18 plus", ističe Zelić. 

Uskoro ispitivanja vakcine za decu 

Najavljeno je da bi uskoro trebalo da počnu ispitivanja vakcine protiv kovida za decu. 

Kako naučnici kažu, prvo će biti testirana starija deca, a zatim će se starosna granica spuštati. 

Nadaju se da će za nekoliko meseci moći da kažu da je vakcina bezbedna i efikasna i za decu. 



 
 

 

 

Brnabić: Počinje imunizacija prijavljenih preko interneta, prvo se vakcinišu stariji od 75 godina 

Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić kaže za RTS da se, što se tiče prijava za vakcinaciju preko interneta, 

prvo pozivaju ljudi iznad 75 godina. Prvo ćemo sutra vakcinisati oko 1.000 ljudi iz Beograda, a onda ćemo 

ići na 75 plus godina širom Republike, navodi premijerka. 

Ana Brnabić, koja je danas primila drugu dozu vakcine protiv koronavirusa, rekla je u Dnevniku RTS-a da 

se oseća odlično i da joj je drago što je Srbija bila jedna od prvih zemalja u Evropi koja je krenula sa 

imunizacijom. 

"Nisam imala nikakve neželjene reakcije i danas se osećam dobro. Samo je važno da smo krenuli da što 

više ljudi što pre vakcinišemo", ističe premijerka. 

Navodi da je do 16 časova 18.136 građana Srbije primilo vakcinu, a da je ovom trenutku to verovatno 

nešto više i zbog toga što se u nekim ustanovama tek uveče unose podaci u sistem. 

Što se tiče reda kojim će biti vakcinisani ljudi koji su prijavljeni preko interneta, navodi da se prvo 

pozivaju ljudi iznad 75 godina. 

"Prvo ćemo sutra vakcinisati oko 1.000 ljudi iz Beograda, a onda ćemo ići na 75 plus godina širom 

Republike. Oni će se vakcinisati već u subotu", napominje premijerka. 

Brnabićeva ukazuje da je formular izuzetno lak za popunjavanje. 

"Vlada preko Kancelarije za elektronsku upravu kontaktira građane, nema potrebe da se oni javljaju 

nakon toga. Mi imamo sve njihove podatke, imejl i kontakt broj. Oni će dobiti na imejl ili na broj telefona 

poruku kada i gde da dođu u koliko časova da se vakcinišu", objasnila je premijerka. 



 
 

Ističe da se do 16 časova 197.000 ljudi prijavilo za vakcinaciju. 

Navodi da su čak 67 odsto prijavljenih ljudi stariji od 50 godina. "Između 50 i 75 godina imamo 54 odsto 

prijavljenih, iznad 75 godina 13 odsto prijavljenih. Tako da je to odlično, to su te neke prioritetne grupe", 

navodi premijerka. 

O efikasnosti kineske vakcine: Nabavljamo "Sinofarm", a ne "Sinovak"  

Zanimljivo je, kako dodaje, da jedna trećina prijavljenih želi bilo koju vakcinu, 38 odsto je zainteresovano 

za "Sputnjik", a 31 procenat za "Fajzerovu". 

Ističe da su kineske vakcine "Sinofarm", koje će stiću u Srbiju, izuzetno kvalitetne. "Očekujem to u 

narednih nekoliko dana", dodaje predsednica Vlade. 

Objašnjava navode o efikasnosti kineske vakcine od nešto više od 50 odsto i kaže da je to neka druga 

vakcina, koja se zove "Sinovak", a ne "Sinofarm" koju nabavlja Srbija. 

Brnabićeva poručuje da će vakcina biti dovoljno za sve. 

"Srbija u ovom trenutku ima potpisane ugovore i predugovore za nekih osam miliona vakcina, što znači 

da je dovoljno da vakcinišemo četiri miliona ljudi. Pored toga, mi i dalje razgovaramo o dodatnim 

vakcinama zato što želimo da budemo pripravni i za sledeću jesen i sledeću zimu", ističe premijerka. 

 

 

VAKCINACIJA POČINJE U 10 SATI! U 10 domova zdravlja u Beogradu građani koji su se prijavili preko 

sajta eUprave primaju cepivo 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek je rekao za RTS da su domovi zdravlja u Beogradu 

spremni za vakcinaciju koja počinje u 10 sati. 



 
 

- Svi koji se vakcinišu dobiju informator, sama vakcinacija nije bolna, preko 19.000 ljudi je vakcinisano do 

sada, a biće 20.500, nije bilo neželjenih dejstava - rekao je dr Đerlek. 

Prema njegovim rečima, sutra počinje vakcinacija u Subotici, Zrenjaninu, Novom Sadu, Kruševcu, Nišu. 

Nakon građana starijih od 75 godina, započinje prva B faza i slede građani od 64 do 74 godina. Kako je 

rekao Đerlek, oni će doći će na red u zavisnosti od trenutne epidemiološke sitaucije. 

 

 

DIGITALIZACIJA U ZDRAVSTVU Svi građani imaće jedinstveni elektronski karton 

Svi građani Srbije posedovaće jedinstveni elektronski zdravstveni karton u kojem će se nalaziti podaci iz 

svih zdravstvenih ustanova, dostupni građanima i njihovim lekarima u svakom trenutku. 

Na taj način povezani zdravstveni sistem biće transparentniji, efikasniji i kvalitetniji, a uštede u budžetu 

koje se na ovaj način ostvare, biće upotrebljene za zdravstvenu infrastrukturu i plate zaposlenih, a sve to 

biće omogućeno nakon što je danas Vlada Srbije odlučila da formira Koordinaciono telo za digitalizaciju u 

zdravstvenom sistemu. 

Digitalizacija zdravstva, naime, omogućiće da sve zdravstvene ustanove imaju moderne informacione 

sisteme povezane u jedinstveni sistem, koji će obezbediti razmenu svih relevantnih podataka. 

Vlada Srbije usvojila je Uredbu o utvrđivanju programa podrške razvoju poslovne infrastrukture za 2021. 

godinu, za čiju namenu su obezbeđena sredstva u iznosu od 1.007.940.000 dinara. 

Cilj programa je unapređenje razvojnog potencijala jedinica lokalne samouprave kroz stvaranje povoljnih 

uslova za privlačenje investicija, unapređenje privrednog ambijenta i otvaranje novih radnih mesta. 



 
 

Program se odnosi na oblasti saobraćajne, komunalne, elektroenergetske i druge infrastrukture, 

uređenje površina javnih namena, kao i na ostale projekate koji su u funkciji razvoja turizma i drugih 

privrednih delatnosti. 

Usvojena je danas i Uredba o podsticajima investitoru da u Srbiji proizvodi audiovizuelno delo, kako bi se 

ublažile ekonomske posledice po audiovizuelnu proizvodnju usled epidemiološke situacije u Srbiji. 

Vlada je danas usvojila i Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Srbije i Vlade Severne 

Makedonije o saradnji u oblasti borbe protiv krijumčarenja migranata. 

Usvojen je i Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Republike Srbije i Kraljevine Lesoto 

o saradnji u oblasti odbrane, kojim se uspostavlja pravni okvir u oblasti odbrambene i bezbednosne 

politike, vojnoekonomske i naučnotehničke saradnje, vojnog obrazovanja i obuke, vojne medicine i 

veterine. 

 

 

DOKTOR KON OTKRIVA: Evo koj uslov je potrebno da se ispuni da bi došlo do popuštanja 

epidemioloških mera 

UPRKOS nešto boljoj epidemiološkoj situaciji s korona virusom u prethodnom periodu, mere koje su na 

snazi ostaće nepromenjene najverovatnije do kraja januara, kaže epidemiolog i član Kriznog štaba za 

borbu protiv korona virusa, Predrag Kon. 

On navodi da se u Srbiji još uvek beleži veliki broj zaraženih na dnevnom nivou, te da još ne možemo 

govoriti o brzom popuštanju mera. 



 
 

- Još imamo delom nepovoljnu, a delom nestabilnu situaciju, zavisno od dela Srbije. Beograd još uvek 

ima blizu 600 novozaraženih na dnevnom nivou. To je visok broj. Dakle, ne možemo govoriti o nekom 

brzom popuštanju. Treba da se, ukupno gledano, spustimo na dvocifren broj da bismo uopšte mogli da 

pričamo o tome, a mi smo još na četvorocifrenim brojevima, tako da smo još daleko od toga - kaže dr 

Kon i dodaje da će „produženja radnog vremena za neke objekte biti, ali, verovatno, uz žestoko 

protivljenje medicinskog dela kriznog štaba“. 

Ipak, ni to ne očekuje do kraja ovog meseca. 

- Jako je važno da, ako se spušta aktivnost virusa, ne dozvolimo ponovno podizanje. Mi već imamo vrlo 

relaksirane mere. Verovatno će u kriznom štabu biti borba da se nekim objektima produži radno vreme 

za neki sat, ali o tome će biti reči u narednom periodu. Mislim da tokom januara nema ni govora o tome 

- naglašava Kon i dodaje da na važeće mere nisu stavljeni rokovi, a da „nema ni teoretske osnove da se 

nešto toliko promeni u drugoj polovini januara da bi došlo do popuštanja mera“. 

Što se odziva za vakcinaciju tiče, Kon kaže da očekuje da će on biti još veći. 

- Vrše se ozbiljne pripreme za vakcinalne punktove i velike centre, kao što će biti Sajam. Istovremeno 

pripremaju se ekipe u okviru domova zdravlja. Tu ima mnogo posla, koji se obavlja i sada dok još nema 

velikog broja vakcina - navodi Kon koji građanima savetuje da se odluče za prvu vakcinu koja je dostupna 

i do koje mogu da dođu, kako bi što pre dobili zaštitu. 

 


